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[Honry Christensen.] 
Jeg er tilfreds med, at hr  Ivar Nørgaard 

ikke ønsker at grave grøfte'.. Jeg henstiller 
stadig, at vi bestræber os for at leve op til 
dette ønskemål. Det tror jeg er meget vig- 
tigt for os, og jeg skal lier'bare henvise til, 
hvad jeg sagde om dette : mine tidligere 
indlæg. ' 

Hermed sluttede forespørgslen. 

Den næste sag på dagsorc.enen var: 

Valg af 17: medlemmer til et udvqlg, angå- 
ende forslag til lov om uni versiteternes ''sty- 
relse: . 

Valgt blev: Knud Bro, Jørgen Jensen, 
Lembourn, Ellen Strange etersen, Merete 
Bjørn Hanssen, Enggaard, Johan Philipsen, 
Samuelsen, Valbak, Stinu,  Orla Møller, 
Camre, Anker Jørgensen, Kcmpmann, Knud 
Nielsen, Søgaard og Morten Lange. l 

Den sidste sag på dagsordenen vår: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angå- 
ende forslag til lov om ændring af lov om fri- 
tidsundervisning m. v., lov om gymnasiesko- 
ler og lov om højere forberedelseseksamen. 

. Valgt blev: Langkilde, Knud Bro, Lem- 
bourn, Ellen Strange Petersen;, Robert Chri- 
stensen, Holger Hansen, Ev n Jensen, Meta 
Ditzel, Svend Haugaard, Samuelsen, Ejner 
Nielsen, Jørgen Peder Hangen, Orla Møller, 
Knud Nielsen, Ivar 'Nørg ard, Karl Max 
Rasmussen og Poul Dam. 

Formanden: Der er ikke meris; på dagsor- 
denen. 

I skrivelse af g. d. med eIer ministeren 
for offentlige .arbejder, at h in  ønsker skrift- 
ligt at fremsætte: 

FO'J'f$lag til lov om forlængelse af statsga- 
ranti i forbindelse med Dan arks deltagelse i 
det skandinaviske luftfartssanarbejde. , 

Medlemmer af folketinget Anker Jørgen- 
sen, Erling Dinesen, Grünbaum, Per Hæk- 
kerup, J. O. Krag, Helge ̂ Nielsen og Ivar 
Nørgaard har meddelt mi?, - at de « ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om gennem- 
førelse af foranstaltninger, der kan alhicelp-e de 
økonomiske og sociale problemer, der; er ;op- 
stået soni følge af regeringens økonomiske, po- 
litik::; ' 

Medlemmer af folketinget Morten Lange, 
Krog Hansen og Ømann har meddelt mig, 
at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning Rfh' sociale 
foranstaltninger og om et lønmodtagertilskud. I 

Udvalget angående forslag til folketingSr 
beslutning vedrørende idrættens forhold har 
afgivet betænkning over nævnte lovforslag. 
Eksemplarer vil blive omdelt. , 

Udvalget til behandling af de i forespørg1 
selsdebatten den 29. januar 1970 fremsatte 
forslag og synspunkter har afgivet beret- 
ning. Eksemplarer vil blive omdelte 

Med skrivelse af dags dato fremsender 
arbejdsministeren beretning om Den 53. in- 
ternationale Ar bej dskonferenée. Beretnin- 
gen, hvoraf eksemplarer er omdelt, vil blive 
optaget i Folketingstidende tillæg, B. 

Medlem af folketinget K. Axel Nielsen 
har meddelt1 mig, at han ønsker til ministe- 
ren for offentlige arbejder at stille følgende 
spørgsmål: ' * i : 

홢Hvornår kan arbejdet på bygningen 
af en ny bro over Mariager Fjord ved 
Hadsund begynde?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dagsor- 

denen for tingets førstkommende spørgetid. 

Skriftlig fremsættelse af forslag. 

Ministeren for offentlige arbejder (Guld- 
berg ) :  Jeg har herved den ære for det 
høje ting at fremsætte forslag 홢. tit lov om 
forlængelse af, statsgaranti, i forbindelse med 
Danmarks deltagelse- i  det skandinaviske 
luf t far tssamarbejde.  - ,., . « 

Den gældende overenskomst mellem Dan- 
mark, Norge og Sverige om økonomisk 
garanti til de 3 moderselskaber-i SAS 홢 
A/S Det danske Luftfartselskab, A/S Det 
norske Luftfartselskap og Aktiebolaget Aero- 
transport 홢 som for Danmarks vedkom- 
mende hviler på lov nr., 95 af 31. marts 
1965, udløber den 30. september 1970. 
I denne anledning: har moderselskaberne 
rettet henvendelse til de tre landes rege- 
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'[Ministeren for offentlige arbejder.] 
ringer med anmodning om forlængelse af 
garantiordningen for perioden 1. oktober 
1970 til 31... september 1975 og om en for- 
højelse af garantibeløbene. 

SAS' driftsresultater i indeværende garan- 
tiperiode har været følgende: 

1965-6 6 64,8 mill. sv. kr. 
1966-6 7 . . .  홢 84,0 mill. sv. kr. 
1967-6 8 86,1 mill. sv. kr. 
1968-6 9 ' . . . . .  83,3 mill. sv. kr. 

Den nedgangstendens, som driftsresul- 
tatet fra foregående driftsår udviser, synes 
fortsat i de første måneder af indeværende 
driftsår, væsentligst på grund af: generelle 
omkostningsstigninger og mindre stigning- i 
trafikindtægterne end budgetteret. Kon- 
sortiet søger gennem forskellige foranstalt- 
ninger at vende tendensen. Imidlertid- gør, 
som også anført i bemærkningerne til lov- 
forslaget, de almene forhold, som har lig- 
get til grund for de tidligere garantiover- 
enskomster, sig stadig gældende, hvortil 
kommer, at vilkårene i nogle af SAS' 
ældre amerikanske lån, der først vil være 
fuldt tilbagebetalt af konsortiet i 1974, 
klart forudsætter, at garantier af den om- 
handlede art opretholdes i lånenes løbetid. 
På denne baggrund har såvel jeg som mine 
kolleger i Norge og Sverige fundet det 
rimeligt at foreslå overenskomsten forlæn- 
get og med garantibeløb, som reelt består i 
en fordobling af de nugældende beløb, idet 
dog garantibeløbet i Danmark forhøjes 
fra højst 6,75 mill. kr. årlig til højst 14,5 
mill. kr. årlig. Herved er der taget hensyn 
til den danske krones devaluering. 

Hermed tillader jeg mig at anbefale lov- 
forslaget til det høje tings velvillige behand- 
ling. 

OrdÏøreren for forslagsstillerne (Anker 
Jørgensen): Hermed har jeg den ære for 
folketinget' at fremsætte forslag til folketings- 
beslutning om gennemførelse ' af foranstalt- 
ninger, der kan afhjælpe de økonomiske og 
sociale problemer, der er opstået som følge af 
regeringens økonomiske politik. 

For at understrege socialdemokratiets op- 
fattelse af regeringens økonomiske politik 
har vi fremsat nærværende forslag til folke- 
tingsbeslutning med det sigte at gennemføre 

en række ændringer i skatteudskrivningen 
og ændringer af visse love med socialt ind- 
hold. Baggrunden herfor er de forslag og 
synspunkter, som den socialdemokratiske 
folketingsgruppe tidligere har fremført i 
folketinget, og som sidst blev fremført 
ved den forespørgselsdebat, der fandt 
sted den 29. januar 1970. 

Socialdemokratiets forslag på det skatte- 
mæssige område går ud på, at lønmodtager- 
fradraget forhøjes med 1.000 kr., eller at 
der gives kompensation af samme værdi. 
Vi har under det i forbindelse med 
forespørgselsdebatten stedfundne udvalgs- 
arbejde givet udtryk for, at vi gerne ville 
forhandle om gennemførelse af skattelet- 
telsen i form af et lønmodtagertilskud, så- 
fremt dette måtte være administrativt 
lettere. 

På det sociale område foreslår social- 
demokratiet, at folke- og invalidepensio- 
nister får mulighed for at have indkomster 
af en vis størrelse ud over deres pension, 
uden at det får urimelige skattemæssige 
virkninger. Vi foreslår desuden, at der ydes 
tillæg til pensionisterne, således at bl. a. de, 
der bor i kommuner med en forholdsvis høj 
skatteprocent, ikke bliver ramt urimelig 
hårdt. 

Børnetilskuddet foreslår vi forhøjet med 
200 kr. pr. barn. Det vil være til forholdsvis 
størst fordel for de lave indkomstgrupper. 

De familier, der har flere børn, vil ofte 
også være dem, hvis levestandard er mest 
truet. 

Socialdemokratiet sigter i sociallovgiv- 
ningen imod princippet om en egentlig er- 
statning for tabt arbejdsfortjeneste og har 
derfor særlig lagt vægt på kravet om, at 
dagpengene ved arbejdsløshed sættes op og 
den nugældende 80 pet. grænse ændres til 
90 pet. som maksimum, beregnet efter den 
individuelle fortjeneste. 

Boligsikringen foreslår vi ført å jour med 
den pris- og indkomstudvikling, der har 
fundet sted. Vi mener, at det i virkeligheden 
var en naturlig forudsætning for denne lovs 
vedtagelse, at den ikke skulle udsættes for 
en gradvis udhuling og derved miste den 
tilsigtede sociale værdi. 

I forbindelse med kommunalreformen op- 
nåedes ikke nogen reform af byrdefordelin- 
gen. Vi foreslår derfor som et foreløbigt 


